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Økonomiudvalgsmødet d. 10-04-2000

Åben dagsorden
Punkt Resumé Init. Sagsid
56 Regnskabsafslutning 1999 JK 14008
57 Rammeudmelding til budgetforslag 2001 og overslagsårene JK 14180
58 Afskrivning af restancer JH 13738
59 Vedtægter for fælles Agenda 21 Center mellem Slangerup, 

Stenløse og Jægerspris SA 14136
60 Ny autosprøjte KL 13914
61 Forespørgsel vedr. bygning af seniorboliger på matr.nr. 61, 

Geriev by, Enghaven 18 SA 13935
62 Indsigelser til ændring af lokalplan vedr. dispensation til 

overnatning på Bautahøj Kursuscenter AS 13965
63 Forslag til lokalplan for butik på hjørnet af Hovedgaden og 

Møllevej AS 14035
64 Forslag til regionplantillæg nr. 4 til Regionplan 1997 - 

Detailhandel SA 13981
65 Forslag til regionplantillæg nr. 5 til Regionplan 1997 - 

Spildevandsrensning i det åbne land MB 14069
66 Tilsynsberetning 1999 MM 13973
67 Lokal Agenda 21 for Frederiksborg Amt MW 14068
68 Levnedsmiddelkontrollen MM 13653
69 Kontraktforhold med Columbus - FAS MDH 12491
70 Samarbejde på kloakområdet - Bycirkel MB 12416
71 Regulering af takster i Spisestedet, De Tre Ege KUK 14091
72 Ældrerådet forelægger udkast til vedtægter for Brugerrådet 

og husorden for Mødestedet i Hermon KUK 14090
73 Visitation til beskyttede boliger KUK 14092
74 Budgetanalyse af Ungdomsskolen og Ungdomsklubben BN 14087
75 Omfordeling af budgetmidler i Bofællesskabet Egeparken EN 14099
76 Personligt tillæg til medicin efter sygesikringslovens nye 

regler for medicintilskud pr. 1.3,2000 PH 14100
77 Være-aktivitetssted for sindslidende i Jægerspris Kommune PH 13304
78 Fælles Koordinationsudvalg mellem Fr.sund, Stenløse, 

Slangerup og Jægerspris AE 12586
79 Etableringshjælp ved varig boligplacering EN 13415
80 Sundhedsredegørelse 2000 - 2004 PH 14102
81 Produktionsskolen Over Broen - Årsregnskab PH 12876
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82 Selskabsligning: Beretning for perioden 1.10 1998 til
31.12.1999 JH 14182

83 Meddelelser fra: BD 9441

Lukket dagsorden
Punkt Resumé Init. Sagsid
84 Salg afjord i h.h.v. Dalby og Gerlev til Dansk Boligselskab JK 14075
85 Salg afjord Esromarken JK 13863
86 Pædagogisk/psykologisk rådgivning (PPR) BN 14029
87 Ligningsplan for perioden 1.7.1999 - 30.6.2000 JH 13638
88 Selskabsligningsplan for indkomståret 2000 JH 14183
89 Meddelelser fra: BD 9438
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Punkt 56

Møde OK d. 10-04-2000

Journalnr. BM-00.01S08 Sagsid: 14008

Regnskabsafslutning 1999

Sagsbehandler: JK/BOG Fmd. init.

Økonomi:

Bilag: Udkast til beretning 

Sagsfremstilling:

I forbindelse med regnskabsafslutning for 1998 blev budget 1999 revideret. Det indebar, at byrådet 
opjusterede 1999-budgettet med 10,2 mio. kr. samt yderligere 2,5 mio. kr, som følge af en revision 
af lønbudgetterne. I alt en tillægsbevilling på 12,7 mio. kr.

Regnskabet for 1999 er afsluttet pr. 17. marts 2000. Regnskabet udviser en forbedring af 
kassebeholdningen på 7,6 mio. kr.

Regnskab 1999 udviser i hovedtal følgende:

K O R R IG E R E T  1999 R E G N S K A B  1999 N E T T O A F V I G E L S E
F U N K T IO N
T O T A L

U D G IF T I N D T Æ G T U D G I F T I N D T Æ G T 1999

Drift 379.973.470 -72.879.600 368.967.408 -75.145.013 13.271.475
R e fu sio n 0 -48.347.800 0 -42.994.438 -5 .3 5 3 .3 6 2
A n læ g 7.013.230 -7.819.800 4.839.466 -3 .044.856 -2 .6 0 1 .1 8 0
R enter 2.107.400 -104.000 1.747.595 100.602 155.203
F in a n s fo rs k yd n . 08 118.819.400 -129.618.300 128.782.930 -137.582.796 -1 .9 9 9 .0 3 4
A fd ra g  på  lån 1.276.300 0 1.513.448 0 -2 3 7 .14 8
F in a n s ie rin g  08 21.765.000 -272.175.300 26.630.270 -281.457.314 4.406.744
Kassebeh 7.642.698 -7 .6 4 2 .6 9 8

To ta l 530.944.800 -530.944.800 540.123.815 -540.123.815 0

Kommunens kassebeholdning udviser ultimo 1999 -24,5 mio. kr. For år 2000 er budgetteret med en 
forbedring af kassebeholdningen på 8,3 mio. kr. Hertil kommer et refusionstilgodehavende på 3,5 
mio. ki'. for 1999. Totalt vil der for år 2000 kunne forventes en forbedring af kassebeholdningen på 
ca. 11,8 mio. kr.

I de nævnte tal for kassebeholdningen er indeholdt opsparede midler for de decentraliserede 
områder.
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Restafregninger vedr. mellemkommunale udgifter for 1999 er rykket til regnskabsår 2000. Dette vil 
ikke få betydning for budgettet 2000, idet restafregninger for 2000 rykkes til 2001 o.s.v. Det vil dog 
give en større sikkerhed omkring budgetterne for disse udgifter, idet den første budgetopfølgning vil 
regulere for eventuelle større udgifter end forventet.

Totalt for drift, refusion og anlæg udviser regnskabet et nettooverskud på 5,3 mio. kr. i forhold til 
det korrigerede 1999-budget.

Regnskabsresultatet for 1999 viser, i forhold til 1998, en opbremsning i driftsudgifternes udvikling. 
Dog er der for nogle driftsområder en stigende tendens ultimo 1999. Det vedrører bl.a. visse sociale 
områder samt lønudgifter. Der er igangsat undersøgelser for dette i administrationen.

Ud fra regnskabet for 1999 må det dog umiddelbart antages, at nettoudgifterne for 2000 på drifts- og 
refusionssiden kan udvise et mindreforbrug. Det skyldes, at tillægsbevillingerne for 1999 også blev 
indregnet i budgetforslaget for 2000.

Finansieringssiden udviser en nettomerindtægt på 4,4 mio. kr. Det skyldes hovedsageligt 
efterreguleringer fra tidligere år.

Regnskabsberetning har været forelagt h.h.v. SBKU og TMU for så vidt angår udvalgenes regi. 
Begge udvalg fremsender beretningen til Økonomiudvalgets og Byrådets godkendelse.

Administrationen indstiller regnskab 1999 til byrådets godkendelse samt oversender regnskabet til 
revisionen.

Beslutning:

Indstilling:

<ir, nr.: _  
Besvaret:
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Punkt 57

Møde OK d. 10-04-2000

Journalnr. BM-00.01002 Sagsid: 14180 Sagsbehandler: JK/BOG Fmd. init.

Rammeudmelding til budgetforslag 2001 og overslagsårene

Økonomi:

Bilag:
1. Notat af 4- april 2000
2. Hovedoversigt

Sagsfremstilling:

Administrationen har udarbejdet rammeoplæg til budgetforslag 2001 og overslagsålene.

Forslaget viser, at der for 2001 vil være et overskud på 4,9 mio. kr., et underskud i 2002 på 1,2 mio. 
ki*.

Af hensyn til kommunens aftale med Indenrigsministeriet om kommunens økonomi har 
administrationen i vedlagte notat angivet forslag til udmeldingen af budgetrammer.

Rammerne er følgende:

Rammeudmelding

Social-, børne- og kulturudvalg 
Teknisk udvalg 
Økonomiudvalg 
(heraf beredskab)

Udgifter

155.543.630
28.606.210
13.758.370
(803.100)

Ialt 197.908.210

Indtægter

93.965.790-
26.686.640-

1.940.340-
(59.280-)

122.592,770-

Administartionen anbefaler,

at nettodriftsrammerne udmeldes eksl. løn,
at nettodriftsrammerne reduceres med 1,5 - 2,0 mio. kr.,
at fagudvalgene udarbejder investeringsoversigt for hele budgetperioden.

Beslutning: .

dr. nr.:
Besvaret; 
S a g e n  t i l :
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Punkt 58

Møde OK d. 10-04-2000

Journalnr. BM-25.45.00048 Sagsid: 13738 Sagsbehandler: JH/SK Fmd. init.

Afskrivning af restancer

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Der er udarbejdet en liste over 3 restancer - totalbeløb kr. 75.604,23.

Begrundelsen for at afskrive de 3 restancer er følgende:

- Restancerne er bortfaldet, og der har ikke været mulighed for at opkr æve restancerne 
indenfor den 5-årige forældelsesfrist

At afskrive ovennævnte restancer betyder, at da kommunen ikke har haft mulighed for at inddrive 
restancerne jvfr. ovennævnte grunde, så må det offentlige konstatere et tab på nævnte beløb. Det bør 
bemærkes, at såfremt en restant har flere debitorforhold vil en indbetaling ske efter følgende 
prioriterede rækkefølge. Dette gælder uanset, om der er tale om en frivillig aftale eller om 
tvangsinddrivelse:

1. Skatter og arbejdsmarkedsbidrag
2. Bøder
3. Bidrag
4. Kommunale gebyrer, renter og afgifter
5. Boligsikring og daginstitutioner
6. Bistandshjælp mod tilbagebetaling og øvrige fordringer

Fællesforvaltningen indstiller, at beløbet kr. 75.604,23 afskrives. Jægerspris kommune har for 5 år 
siden modtaget 50% refusion for bistandshjælpsbeløbet på ialt kr. 25.482,00, således at det reelle 
tab for Jægerspris udgør de resterende 50% eller kr. 12.741,00. Bidrag er 100% statsfinancieret.

Beslutning:
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Punkt 59

Møde OK d. 10-04-2000

Journalnr. BM-00.17.00P24 Sagsid: 14136 Sagsbehandler: SA/TF Fmd. init.

Vedtægter for fælles Agenda 21 Center mellem Slangerup, Stenløse og 
Jægerspris

Økonomi:

Bilag: 1. Forslag til “Vedtægter for Agenda center”. 

Sagsfremstilling:______________________

Byrådet har den 16. november 1999 godkendt, at administrationen fik kompetence til at samarbejde 
med Stenløse og Slangerup kommuner om etablering af et Agenda 21 Center/miljøforum.

Det fremgår af vedtægternes § 7, at betyrelsen består af mindst 2 byrådsmedlemmer fra hver af de til 
enhver tid deltagende kommuner. Bestyrelsen består herudover af en embedsmand fra hver af de 
deltagende kommuner, dog uden stemmeret.

Indstilling:

Vedtægtsforslaget indstilles anbefalet til godkendelse ved Byrådet med følgende ændringer, -

1. §7 Embedsmanden i bestyrelsen bør tydeliggøres som bisidder. Dette sker ved at slette 2.
sætning. I sidste sætning erstattes “uden stemmeret” med “som bisidder”

2. §12 Vedtægterne godkendes af byrådene. De bør derfor kun kunne ændres af byrådene.
Elles fåi' godkendelsen ikke mening.

Det indstilles, at økonomiudvalget over for byrådet fremsætter forslag til, hvorledes Jægerspris 
Kommune ønskes repræsenteret i centrets bestyrelse.

Beslutning:

Jr. nr.:___ _______ ____ -
Besvaret: ..................  -
Sagen tik T>y _  _ ______
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Punkt 60

Møde i BK d. 24-02-2000

Journalnr. BM-14.05.00 Sagsid: 13914 Sagsbehandler: KL/TF Fmd. init.

Ny autosprøjte

Økonomi:

Sagsfremstilling:

I forbindelse med byrådets budgetforhandlinger i efteråret 1999, blev det besluttet, at indkøb af ny 
autosprøjte til beredskabet skulle planlægges i budgetoverslagsåret 2002. Samtidig blev det 
besluttet, at der i 2000 skulle træffes beslutning om hvorvidt investeringen skulle fremrykkes til 
2001.

Den nuværende autosprøjte er fra 1976 og derfor ved at være en ældre bil. Autosprøjten deltager i 
dag i samtlige udrykninger i Jægerspris kommune som kernen i udrykningen. I 1976 opfyldte bilen 
det fulde behov i forbindelse med udrykninger. I forbindelse med de seneste ændringer i 
lovgivningen omhandlende dimensioneringen af beredskabet, må det konstateres, at 
udrykningstiderne til yderområderne ikke længere kan overholdes, ligesom det har vist sig 
nødvendigt at omplacere div. materiel på andre køretøjer for ikke at overlæsse/belaste autosprøjten 
unødvendigt.
Den nuværende autosprøjten/opfylder derfor ikke dimensioneringsbekendtgørelsens bestemmelser i 
sit fulde omfang.
Omkostningerne til nyanskaffelse af en autosprøjte beløber sig til ca. 1-1,2 mill. kr.

Forvaltningens indstilling:
at nyanskaffelse af autosprøjte til beredskabet i Jægerspris kommune fremrykkes til 2001

Beslutning:

Beredskabskommissionen anbefalede at investeringen fremrykkes til 2001. 

Sagen sende til endelig afgørelse i byrådet via økonomiudvalget.
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Punkt 61

Møde TMU d. 23-03-2000

Journalnr. BM-01.02.05P16 Sagsid: 13935 Sagsbehandler: SA/TF Fmd. init.

Forespørgsel vedr* bygning af seniorboliger på matr.nr. 61, Gerlev by, 
Enghaven 18

Økonomi:

Bilag: : Ansøgning fra KMJ-BYG af 15. feb. 2000

Sagsfremstilling:

K. Mark Jacobsen, KMJ-BYG, Udlejrevej 31-6, 3650 Ølstykke, har den 15. feb. 2000 fremsendt 
principiel forespørgsel om opførelse af 15 ejerlejligheder/senierboliger på ejendommen matr. nr, 6 1, 
Gerlev beliggende Enghaven 18. Ejendommen er på 3620 m2 og med 15 lejligheder bliver 
bebyggelsesprocenten på ca 35 %. Hver lejlighed er på 85 m2. Ansøgeren har opført tilsvarende 
boliger på Kocksvej 11 i Frederikssund.

Ejendommen ejes af Erik Hansen, Fjordgårdsvej 1, 3630 Jægerspris.

For matr. nr. 61 er der følgende bestemmelser i kommuneplanen (G B4):
• Områderne fastlægges til boligformål, off. formål, mindre butikker eller erhverv uden 

genevirkninger til omgivelserne,
• Bebyggelsesprocent er max. 25 % ved åben, lav bebyggelse og 35 % ved tæt, lav bebyggelse og 

at bebyggelsesprocenten for et delområde som helhed ikke overstiger 25 %,
• Højst én etage med udnyttet tagetage med max. bygningshøjde på 8, 5 m.

Matr. nr 6 1 er omfattet af byplanvedtægt 3 for Gerlev. For området er der følgende bestemmelser:
På matr. nr. 61 må opføres boliger åben, lav (parcelhuse) eller tæt, lav bebyggelse (række-, kæde
eller klyngehuse) o. lign., - Ved tæt, lav bebyggelse er der en mindste grundstørrelse på 300 m2. 
Ejendommen er beliggende i byzone.

Projektet overholder ikke kommuneplan og byplanvedtægt 3 på følgende steder:
• Projektet overholder ikke kommuneplanbestemmelserne med hensyn til, at et delområde ikke må 

overstige en bebyggelsesprocent på 25 %. (projektet har er bebygget med 35 %),
• Projektet overholder ikke byplanvedtægten med hensyn til mindste grundstørrelse på 300 m2. 

(projektet giver mulighed for en mindstegrundstørrelse på ca 175 m2)
• Projektet respekterer ikke regulativ for Gerlev-grøften. I projektet bygges henover et ø 300 mm 

rørlagt off. vandløb (Gerlev-Grøften). I regulativet skal der minimum være 2 m fra vandløb til 
bygninger,

• Boligerne i projektet ligger meget klemt, der er ikke vist fællesfaciliter (opholdsarealer udendørs, 
evt. beboerhus og renovationsbygning).



f Jægerspris Kommune 
Økon omiudvalget

Side 11

Både kommuneplan og byplanvedtægt giver mulighed for tæt, lavt boligbyggeri.

Efter byplanvedtægt 3 for Gerlev kan byrådet meddele dispensation til mindre væsentlige lempelser 
af lokalplanens bestemmelser, hvis dispensationen ikke er i strid med principperne for planen. Efter 
planlovens § 20 kan dispensation kun gives efter naboorientering på minimum 2 uger.

Projektet forudsætter, at der udarbejdes et kommuneplantillæg, der tillader en bebyggelsesprocent 
på 35 % og at der gives dispensation for byplanvedtægtens krav om mi ndstegrund s tørrelse på 300 
m2. Ansøger er villig til at omlægge det rørlagte vandløb, således at regulativets krav om 2 meters 
afstand overholdes.

Fællesforvaltningen vurderer, at senierboliger på Enghaven 18 vil kunne passe godt ind i området. 
Nærmeste naboer er et parcelhuskvarter. Fra senierboligeme er der kort afstand til et busstoppested 
og til købmanden i Gerlev. I kommuneplanen er grunden beskrevet, som et fremtidigt boligområde, 
der vil kunne give en afrunding af boligkvarteret i Enghaven.
Selvom byplanvedtægten fra 1975 giver mulighed for tæt, lavt boligbyggeri bør det måske 
overvejkes, om der burde udarbejdes et lokalplanforslag, for at borgerne i området kunne blive hørt 
i sagen. Det er trods alt 25 år siden byplanvedtægten blev udarbejdet.

Fællesforvaltningen kan se følgende muligheder i sagen:
1. Kommunen meddeler ansøger, at ejendommen jf. kommuneplan og byplanvedtægt kun må 

bebygges med 25 %, hvilket betyder, at der kun vil kunne opføres ca. 10 seniorboliger.
2. Kommunen vedtager, at der udarbejdes et kommuneplantillæg, der tillader 35 % bebyggelse og 

sender det ud i 8 ugers off. høring og sender forslag om dispensation fra mindstegrundstørrelse 
på 300 m2 ud i 14 dages naboorientering.

3. Kommunen vedtager, at der udarbejdes et kommuneplantillæg, der tillader 35 % bebyggelse og 
sender det ud i 8 ugers høring og udarbejder et lokalplanforslag, der kan muliggøre det ansøgte 
og sender det ud i 8 ugers off. høring.

Fællesforvaltningen den 16. marts 2000.
Det indstilles, at udvalget anbefaler mulighed nr. 1 til ØK/byråd, hvor kommunen af hensyn til 
områdets karakter fastholder en bebyggelsesprocent på max. 25 %. Det vil være i overensstemmelse 
med både kommuneplanen og med byplanvedtægten og det vil give de nye beboere i 
seniorboligeme en god rummelighed omkring deres boliger. For det tilstødende parcelhuskvarter i 
Enghaven vil seniorboligerne ikke virke nær så kompakte. Endelig vurderes områdets landskabelige 
karakter med parcelhuse og landhuse, samt åbne marker ikke at blive forringet ved opførelse af 
ca. 10 seniorboliger.

Beslutning:

Udvalget anbefalede indstillingen til økonomiudvalgets og byrådets godkendelse.
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Beslutning:

Jr, nr.:
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Punkt 62

Møde TMU d. 23-03-2000

Journalnr. BM-01.02.05K04 Sagsid: 13965 Sagsbehandler: AS/TF Fmd. init.

Indsigelser til ændring af lokalplan vedr. dispensation til overnatning på 
Bautahøj Kursuscenter

Økonomi:

B ilag:: Brev fra Frederiksborg Amt af 24. feb. 2000
Brev fra grundejerforeningen Bautahøj - Parken af 3. marts.2000 
Brev fra Bautahøjvejenes Vejlaug af 24. feb. 2000 
Breve fra naboer til Bautahøj Kursuscenter

Sagsfremstilling:

Bautahøj Kursus- og Feriecenter er omfattet af lokalplan 37 A, der blev vedtaget 15. dec. 1998. 
Kursuscenteret må efter lokalplanens § 3 udelukkende anvendes til kursuscenter med 
kursistværelser og boliger for ansatte.

Et forslag om at dispensere efter planlovens § 20 til også at tillade forudbestilling af overnatning for 
turister og erhvervsfolk på Bautahøj Kursuscenter, har den 15. feb. 2000 været sendt ud i 14 dages 
naboorientering til Frederiksborg Amt samt nærmeste grundejerforeninger og naboer.

I forbindelse med naboorienteringen er fremkommet følgende indsigelser og bemærkninger:

Frederiksborg Amt meddeler, at Amtet er af den opfattelse at en dispensation til det ansøgte vil 
være i strid med planlovens § 19, idet der kun kan dispenseres fra bestemmelser i en lokalplan, hvis 
dispensationen ikke er i strid med anvendelsesbestemmelserne (principperne) i lokalplanen. 
Dispensationer fra anvendelsesbestemmelserne kan kun meddeles til mindre betydende fravigelser. 
Fordi området i lokalplanen er udlagt til kursuscenter, kan der efter Amtets opfattelse ikke meddeles 
dispensation efter planlovens § 20 til anvendelse som hotel for turister og erhvervsfolk. Den 
ønskede aktivitet kræver derfor en ny lokalplan.

Grundejerforeningen Bautahøj-parken gør indsigelse mod, at der meddeles dispensation til det 
ansøgte.
Lokalplanens § 3 med anvendelse udelukkende til kursuscenter er klar tale, der sigter på at 
præcisere, at centeret kun må betjene kursister, ikke andre gæster. Begrænsningen betyder at 
områdets karakter af åbent og fredeligt naturområde bevares.
Trods den betydelige åbning ved vedtagelsen af nye lokalplan 37 A med af åbning af kurser for alle, 
har det virket beroligende, at enhver fonn for hoteldrift var udelukket.
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Gmndejerforeningen finder det forkasteligt, om § 3 skulle blive tilsidesat ved tilladelse til 
overnatning for andre end kursusdeltagere. Det vil være en ny aktivitet med væsentlig afvigelse fra 
lokalplanen. Det vil betyde farligere trafik på vejene, forstyrre roen og øge belastningen på strand og 
frie områder.

Bautahøj vejenes Vejlaug er bekymret over en tilladelse til begrænset hoteldrift. Den øgede 
aktivitet vil gå ud over områdets rekreative værdier og betyde en belastning af miljøet. Det største 
problem er den øgede trafik med høj hastighed på Bautahøj vej med deraf følgende gener for 
beboerne. I forbindelse med en udvidelse af aktiviteterne bedes kommunen derfor medvirke til en 
effektiv løsning af trafikproblemerne.

Naboerne i området har følgende indsigelser og bemærkninger til det ansøgte:
• En udvidelse til almindelig overnatning vil betyde mere støj og mere leverandørtrafik, der er 

allerede gener med køkkenlugt og projektørlys,
• Da Bautahøjvej ved sin størrelse giver mulighed for bilkørsel med høj hastighed og ikke har 

fortov, opfordres kommunen til i forbindelse med en evt. tilladelse til det ansøgte at kræve, at 
kursuscenteret etablerer fartdæmpende foranstaltninger på Bautahøj fra GI. Kulhusvej til Lille 
Bautahøjvej. Desuden kunne stilles krav om, at det af kursuscenterets brevpapir og brochurer 
fremgik, at Bautahøjvej i høj grad er en blødt trafikeret vej med en del sideveje med mange 
sommerhuse med ferierende børnefamilier,

• En tilladelse til at forudbestille overnatning og ikke længere have ferielukket i juli måned ligner 
egentlig hoteldrift i strid med lokalplanbestemmelserne om anvendelse udelukkende til 
kursuscenter,

• Udtrykket i ansøgningen "til gavn for turismen" giver anledning til at frygte konsekvenserne for 
det rolige og rekreative område og ikke mindst strandretten,

• Kursuscenteret omtales som tidligere Kur- og Badehotel. Det er store ord om den tidligere 
beskedne sommerpension.

Efter lokalplan 37 A, § 9 og planlovens § 19, stk. 1 kan byrådet meddele dispensation til mindre 
væsentlige lempelser af lokalplanens bestemmelser, hvis dispensationen ikke er i strid med 
principperne for planen. Efter planlovens § 20 kan dispensation kun gives efter naboorientering på 
minimum 2 uger.
Forslag om at dispensere fra lokalplanen (efter planlovens § 20) til også at tillade forudbestilling af 
overnatning for turister og erhvervsfolk på Bautahøj Kursuscenter, har været sendt ud i 14 dages 
naboorientering i den overbevisning, at det ansøgte kunne betragtes, som en mindre betydende 
fravigelse af lokalplanens anvendelsesbestemmelser.
Frederiksborg Amt har ikke i sit høringssvar gjort egentlig indsigelse til, at der meddeles 
dispensation, men meddelt, at det er Amtets opfattelse, at den ønskede aktivitet kræver udarbejdelse 
af en ny lokalplan, fordi en dispensation til overnatning for andet end kursister strider mod 
anvendelsesprincipperne i lokalplanen.
Forvaltningen vurderer, at naboer til kursuscenteret særligt vil mærke en tilladelse til det ansøgte på 
adgangsveje og på stranden, men at forholdene generelt på stedet ikke vil blive væsentligt forringet. 
Evt. kunne en tilladelse gives på betingelse af, at kursuscenteret måtte etablere trafikdæmpende 
foranstaltninger på Bautahøjvej, hvis trafikforholdene efter et år vurderes at være uacceptable.

Fællesforvaltningen den 16. marts 2000.
Det indstilles, at udvalget anbefaler et af følgende 3 forslag til ØK/byråd:
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1. Kommunen vedtager at meddele dispensation fra lokalplanen og således tillade forudbestilling af 
overnatning for turister og erhvervsfolk i henhold til det ansøgte. (Afgørelsen vil kunne 
indbringes for Naturklagenævnet),

2. Kommunen vedtager, at der udarbejdes et lokalplanforslag, der kan muliggøre det ansøgte og 
sender det ud i 8 ugers off. høring. (Lokalplanforslaget vil muligvis blive stoppet ved indsigelse 
fra Forsvarets Bygningstjeneste og fra Frederiksborg Amt, fordi lokalplanområdet er beliggende 
indenfor støj konsekvenszonen og det ansøgte vurderes som en udvidelse),

3. Kommunen beslutter at meddele afslag på det ansøgte med henvisning til indsigelser fra 
grundejerforeninger og naboer.

Beslutning:

Udvalget anbefaler forslag I til økonomiudvalget og byråd, med den tilføjelse at der gennemføres 
trafikdæmpende foranstaltninger på Bautahøjvej.

Møde i OK den 10-04-2000

Besvaret:
Sagen til:
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Punkt 63

Møde TMU d. 23-03-2000

Journalnr. BM-01.02.05P16 Sagsid: 14035 Sagsbehandler: AS/TF Fmd. init.

Forslag til lokalplan for butik på hjørnet af Hovedgaden og Møllevej

Økonomi:

Bilag: : Lokalplanforslag 63

Sagsfremstilling:

Efter et møde på Jægerspris Rådhus den 2. marts 2000 fremsender arkitekt Steen Berthelsen, 
Nordmandsvej 11, 4050 Skibby, et forslag til lokalplan for opførelse af et Aldi Marked på hjørnet af 
Hovedgaden og Møllevej. Lokalplanområdet er beliggende på matr. nr. 5 h og 5 c, Neder Dråby, 
henholdsvis Hovedgaden 36 og Møllevej 1.

Formålet med lokalplanen er at give mulighed for opførelse af en butik med et Aldi Marked, 
indrette en plads for benzinsalg og tanke, indrette en vaskehal og udlægge et parkeringsareal.

Hovedgaden 36, matr. nr. 5 h, ejes af Jægerspris Kødforsyning v/ P. Nielsen. Ejendommen er på 
1510 m2.
Møllevej 1, matr. nr. 5 c, ejes af Bent Gigas. Ejendommen er på 1477 m2.

I forbindelse med nybyggeriet vil alle eksisterende bygninger på matr. nr. 5 c blive nedrevet og på 
matr. nr. 5 h bliver alle eksisterende bygninger nedrevet undtagen salgsarealet i slagterbutikken.

Lokalplanområdet er beliggende i kommuneplanramme J-Cl (den vestlige del af Hovedgaden) med 
anvendelse til centerformål(butikker, liberale erhverv, samt mindre, ikke generende værksteds- og 
fremstillingsvirksomheder i tilknytning til butikkerne) samt til boligbebyggelse og offentlige formål. 
Bebyggelsesprocenten er 25 % ved boligbebyggelse og 50 % ved anden bebyggelse. Bebyggelsen 
må højst opføres med 2 etager med udnyttet tagetage. Bebyggelsen skal placeres således, at 
genevirkninger i forhold til omgivelserne undgås.
Der skal etableres parkeringspladser svarende til mindst én p-plads pr. 50 m2 erhvervsareal samt 
mindst én p-plads pr. bolig. Karakteristisk bebyggelse og beplantning skal bevares.

Lokalplanområdet har ikke tidligere været omfattet af hverken byplanvedtægt eller lokalplan.

Frederiksborg Amt skal som vejmyndighed for Hovedgaden og Møllevej give tilladelse til 
etablering af adgangsveje til lokalplanområdet, Den 16. feb. 2000 er der sendt en skrivelse til amtet 
for at få de ændrede vejadgangsforhold godkendt, Amtet har endnu ikke besvaret henvendelsen.
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Lokalplanforslaget overholder kommuneplanens rammebestemmelser.

Fællesforvaltningen den 16 marts 2000.
Det indstilles, at udvalget anbefaler til ØK/byråd, at lokalplanforslag 63 godkendes og udsendes i 
offentlig høring i henhold til planlovens § 24.

Beslutning:

Udvalget anbefalede indstillingen til økonomiudvalgets og byrådets godkendelse, idet antennen 
tilsluttes det allerede eksisterende anlæg ved Jægerspris Antenneforening.

Møde i OK den 10-04-2000

Beslutning:

Bagen tit % y
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Punkt 64

Møde TMU d. 23-03-2000

Journalnr. BM-01.01.02P17 Sagsid: 13981 Sagsbehandler: SA/TF Fmd. init.

Forslag til regionplantillæg nr. 4 til Regionplan 1997 - Detailhandel

Økonomi:

Bilag: 1 .Regionplantillæg 4
2. Status for detailhandelen 1998.

Sagsfremstilling:

Frederiksborg Amtsråd har den 1. februar 2000 besluttet at udsende forslag til regionplantillæg i 
offentlig høring i 8 uger.

Forslaget fastlægger amtets centerstruktur. Det angives , hvor meget der må bygges og omdannes til 
butikker i de enkelte centre og hvor store butikkerne må være . Sammen med forslaget udsendes 
“Status for detailhandelen 1998”, udarbejdet af de 5 regionale enheder i Hovedstadsområdet,

I forbindelse med den forudgående offentlighedsfase har Jægerspris Kommune udtalt, “at der er 
behov for at fastholde og udvikle detailhandelen i kommunecentret og lokalcentrene. Det er en stor 
udfordring, at sikre Frederikssundsområdet et stærkt center samtidig med at fastholde korte afstande 
til dagligvarebutikker. En centerstruktur mellem A og B anbefales.”

Den valgte model i forslaget til regionplantillæg er i overensstemmelse med de ønsker, der er udtalt 
fra Jægerspris Kommune.

Frederikssund gives mulighed for en relativ stor tilvækst i butiksarealer og tillige mulighed for at 
etablere en butik op til 5000 m2, mod 3000 m2 i de øvrige regioncentre ( i forslaget kategoriseret 
som “Niveau 1 centre”)

Jægerspris Kommune sikres i Jægerspris bycenter (centemiveau 3) mulighed for en butikstilvækst 
på 1500 m2 samt mulighed for at udbygge butiksarealer i øvrige centre med 2500 m2

Fællesforvaltningen den 16.marts 2000.

Det indstilles, at udvalget anbefaler Økonomiudvalget og Byrådet, at tage regionplantillægget til 
efterretning.

Beslutning:

Udvalget anbefalede indstillingen til økonomiudvalgets og byrådets godkendelse.



Jægerspris Kommune
Økonomiudvalget

Side 19

Møde i OK den 10-04-2000

Beslutning:

(Ta

dr. w.: _
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Punkt 65

Møde TMU d. 23-03-2000

Journalnr. BM-01.01.03P17 Sagsid: 14069 Sagsbehandler: MB/TF Fmd. init.

Forslag til regionplantillæg nr. 5 til Regionplan 1997 - Spildevandsrensning i 
det åbne land

Økonomi:

BILAG: Forslag til regionplantillæg nr. 5 til regionplan 1997: “Spildevandsrensning i det åbne 
land”.

Sagsfremstilling:

I maj 1997 blev indført nye bestemmelser vedrørende spildevandsrensning i det åbne land gennem 
en ændring af miljøbeskyttelsesloven. I medfør af lovændringen skal det åbne land på landsplan 
inddeles i oplande afhængig af det højest tilladelige forureningsniveau i åer, søer m.v., hvortil 
spildevandet fra enkeltejendomme ledes. I de enkelte oplande vil der blive stillet forskellige krav til 
rensningsgraden af spildevandet.

Frederiksborg Amt skal således udpege delområder af Jægerspris Kommune, hvori der skal 
gennemføres rensning af forskellig grad af spildevandet fra ejendomme i det åbne land. Amtet skal 
offentliggøre områdeinddelingen ved et regionplantillæg.

Amtet har nu udarbejdet forslag til regionplantillægget. Med plantillægget følger et kort over forslag 
til områdeinddeling af Jægerspris Kommune efter renseklasser. Af kortet fremgår, at store dele af 
kommunen ikke vil få skærpet rensningskravene ved enkeltejendomme - dette gælder særlig for de 
kystnære områder. Der er dog også en del af kommunen, hvor kravene til spildevandsrensningen 
skærpes. Områder, som på kortet er lodret skraveret, skal opprioriteres med hensyn til 
gennemførelse af den forbedrede spildevandsrensning.

Forslaget til regionplantillæg er af amtet udsendt i offentlig høring sidst i februar måned. 
Høringsperioden varer til mandag den 24. april. Efter gennemgang af forslaget vurderer Teknisk 
Afdeling ikke, at Jægerspris Kommune har grund til at gøre indsigelser.

Efter vedtagelse af det endelige regionplantillæg skal kommunen indarbejde de nye krav til 
rensningsgrad i en revideret spildevandsplan. Revisionen skal være færdiggjort senest Wt år efter 
vedtagelsen af plantillægget.

FÆLLESFORVALTNINGEN DEN 13. MARTS 2000:

Det indstilles, at TMU anbefaler, at der ikke gøres indsigelse mod de af Amtet udpegede områder til 
Økonomiudvalget og Byrådets godkendelse.
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Beslutning:

Udvalget anbefalede indstillingen til økonomiudvalgets og byrådets godkendelse. Udvalget 
bemærkede desuden til økonomiudvalgets og byrådets orientering at det vil være nødvendigt med 
supplerende ressourcer til udarbejdelse af plan for rensningen i det åbne land.

Fællesforvaltningen den 29. marts 2000.

Amtets forslag til områdeinddeling med rensekrav er sket på et usikkert datagrundlag. I 
planlægningsarbejdet er der kun taget udgangspunkt i målinger af forureningstilstand i større 
vandløb, mens der ikke er målinger i de mindre tilløb til disse. Desuden kan måledataene, som er 
brugt i denne sammenhæng, være over 4 år gamle. Igennem en 4-årig periode kan der være sket en 
mængde tiltag i det åbne land, der kan have forbedret et vandløbs kvalitet, således at det i dag 
opfylder målsætningen.

I Amtets nuværende forslag er meget omfattende oplande med skærpede rensekrav udpeget. Dette 
vil give kommunerne i Frederiksborg Amt et stort udgiftspres i form af udsigt til etablering af i 
værste fald minirenseanlæg ved enkeltejendomme i det åbne land og tilbud om medlemskab af 
Kloakforsyningen, samt de deraf afledte driftsomkostninger.

Det bør i regionplantillægget sikres, at kommunerne ved en mere detaljeret analyse af 
forureningstilstanden kan foretage en underopdeling af oplandene, så man ikke bliver tvunget til at 
gennemføre overflødige investeringer.

Det indstilles, at ØK anbefaler til Byrådets godkendelse, at Jægerspris Kommune gør indsigelse 
mod Amtets forslag til regionplantillæg nr. 5.

Møde i OK den 10-04-2000

Beslutning:

Jr, nr« __
Besvaret: .. 
Sagen til:
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Punkt 66

Møde TMU d. 23-03-2000

Journalnr. BM-09.00.50G12 Sagsid: 13973 Sagsbehandler: MM/TF Fmd. init.

Tilsynsberetning 1999

Økonomi:

Bilag: Udkast til tilsynsberetning 1999 incl, bilag.

Sagsfremstilling:

Kommunerne skal hvert år inden 1. april indsende en beretning til Miljøstyrelsen over kommunens 
miljøarbejde i det forløbne år. Beretningen skal offentliggøres.

Teknisk Afdelings udkast til beretning er vedlagt, det samme gælder en plan for virksomhedstilsyn i 
2000.
Tilsynet med virksomheder opfylder Miljøstyrelsens retningslinier for et forsvarligt miljøtilsyn, når 
antallet betragtes over mere end et år. Miljøstyrelsen har 11.02.2000 gjort opmærksom på, at 
Jægerspris Kommune manglede tilsyn med 1-2 virksomheder for at have opfyldt normerne for 1998. 
Styrelsen ville ikke foretage sig yderligere, før det kan konstateres, om kommunen i den 
mellemliggende periode havde fået rettet op på forholdene. - Med de førte tilsyn har Jægerspris 
Kommune nået et antal, der opfylder normerne, også når der bedømmes over en toårig periode.

Årets tema drejer sig om boringskontrol på almene vandværker. Der er 9 vandværker i kommunen, 
heraf er 4 kommunale. Der er analyseret for pesticider på 5 vandværker, men ikke fundet nogen.

For år 2000 er der udvalgt et antal virksomheder til tilsyn fordelt på de forskellige virksomhedstyper 
i et antal, der svarer til de vejledende normer. Der er taget hensyn til årets tema, der er tilsyn med 
olie- og benzinudskillere. Også tilsyn på renserier er tema for år 2000, heraf findes der ingen i 
Jægerspris.
Herudover forventes der at opstå behov for tilsyn på et par virksomheder hovedsagelig på grund af 
henvendelser fra offentligheden. Planen ligger i sagen.

Teknisk Afdeling ønsker at gennemføre en bedre beskrivelse af tilsynsopgaverne, herunder ikke 
mindst en klarere målformulering. Til opgaven kan anvendes metode og skemaer fra en vejledning 
fra Miljøstyrelsen, Evaluering af kommunal tilsynsforvaltning.

Jægerspris Kommune er indgået i et forpligtende samarbejde med 7 andre kommuner i amtets 
vestlige del. Det påregnes, at der i løbet af året udvikles en udbytterig samarbejdsform.

Fællesforvaltningen den 03.03,2000:
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Det indstilles, at beretningen anbefales til Økonomiudvalgets og Byrådets godkendelse, og derefter 
indsendes til Miljøstyrelsen og offentliggøres.

Beslutning:

Udvalget anbefalede indstillingen til økonomiudvalgets og byrådets godkendelse.

Møde i OK den 10-04-2000 

Beslutning:
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Punkt 67

Møde TMU d. 23-03-2000

Journalnr. BM-00.17.00A06 Sagsid: 14068 Sagsbehandler: MW/TF Fmd. init.

Lokal Agenda 21 for Frederiksborg Amt

Økonomi:

Bilag:

1. Forslag til Lokal Agenda 21 for Frederiksborg Amt
2. Udkast til høringsvar til Frederiksborg Amt.

Sagsfremstilling:

Forslag til Lokal Agenda 21 for Frederiksborg Amt beskriver tiltag ud over det lovpligtige arbejde 
som Frederiksborg Amt ønsker at iværksætte /har iværksat for at fremme en bæredygtig udvikling i 
regionen. Den lokale Agenda 21 vil løbende blive revideret.

Forslaget er ude i høring indtil den 10. april 2000 og Frederiksborg Amt vil meget gerne have 
kommentarer til både proces og indhold. Efter debatperioden vil forslaget blive endeligt politisk 
behandlet i efteråret 2000.

Flere af de projekter/temaer der er nævnt i forslaget involverer/vil kunne involvere Jægerspris 
Kommune og de er derfor kommenteret i et udkast til høringsvar. Der drejer sig særligt om:

Projekt: Sundhed forebyggelse og livskvalitet
Projekt: Økologisk mad
Tema: Affald
Tema: Trafik og Miljø

Fællesforyaltningen den 14.02.2000

Det indstilles, at TMU godkender udkast til høringssvaret og sagen videresendes til 
Økonomiudvalgets og Byrådets orientering.

Beslutning:

Udvalget godkendte indstillingen.
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Møde i OK den 10-04-2000

Beslutning:
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Punkt 68

Møde TMU d. 23-03-2000 

Journalnr. BM-09.12.00 Sagsid: 13653 Sagsbehandler: MM/TF Fmd. init.

Levnedsmiddelkontrollen

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Bestyrelsen i Levnedsmiddelkontrollen har 22.02.2000 underskrevet købsaftale med Frederikssund 
Kommune som køber af ejendommen. Kontrakten fremsendes af advokaten til Frederikssund 
kommune som køber, og derefter til underskrift i interessentkommunerne. Salgsprisen er 4,4 mill. 
ki*. I dette beløb skal fratrækkes udgifter til den advokat, der medvirker ved salget. Købesummen 
deponeres på overtagelsesdagen, 01.03.2000, og frigives når endeligt skøde er lyst til køber og fri 
for retsanmærkninger.
Den sædvanlige praksis for udgiftsfordeling i interessentsel skabet følger indbyggerantallet i 
interessentkommunerne. Efter dette princip vil der tilfalde Jægerspris Kommune ca. 10% (9,281 
indbyggere i Jægerspris mod total 90,287 i fællesskabet).

Stadsdyrlægen fortsætter til 31.03.2000, og der afholdes nyt bestyrelsesmøde 28.03.2000. 

Økonomisk afdeling den 10.03.2000:
Kommunens andel af salgsindtægten kendes på nuværende tidspunkt ikke.

Fællesforvaltningen den 10.03.2000:
Sagen fremsendes til orientering for økonmiudvalget.

Beslutning:

Udvalget fremsender sagen til økonomiudvalgets orientering.

Fællesforvaltningen, 06,04.2000:
Levnedsmiddelkontrollen meddeler 22. marts 2000, at salget ikke har kunnet afsluttes, idet 
Frederikssund Kommune har ønsket, at aftalen specificeres yderligere, og at der foretages en teknisk 
gennemgang af bygningerne. Bestyrelsesmødet er derfor udsat til 16. maj 2000, hvortil der 
forventes en økonomisk opgørelse over salget, samt et regnskab for år 2000.
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Møde i OK den 10-04-2000
Beslutning:

Besvaret: 
Bagen til:
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Punkt 69

Møde TMU d. 23-03-2000

Journalnr. BM-85.00.51 Sagsid: 12491 Sagsbehandler: MDH/TF Fmd. init.

Kontraktforhold med Columbus - FAS

Økonomi:

BILAG: Brev til Columbus IT Partner.

Sagsfremstilling:

Første afregning af vand og spildevand med Columbus FAS systemet er udsendt. Afregningen blev 
udsendt med en måneds forsinkelse.

Der har været mange henvendelser i forbindelse med afregningen. Mange har ment, at opgørelsen 
var uforståelig og gav forkerte oplysninger. Teknisk Afdeling har skrævet et brev til leverandøren af 
systemet og forelagt problemerne med krav om, at der ydes gratis konsulentbistand (Bilag).'

Følgende er sket i forbindelse med afregningen:
• Adskillige hundrede telefoniske og personlige henvendelser er besvaret.
• Der er skrævet 40 breve med svar på henvendelser.
• Der er udskrevet og udsendt 329 checks. Indtastning i FAS af disse mangler.
• Der skal rettes 286 opgørelser. Disse behandles for tiden
• Der er modtaget og indtastet 107 manuelle indbetalinger.
• Der er 6 ansøgninger vedr. fritagelse for kloakafgift i forbindelse med vandspild. 1 er ekspederet.

Kontrakt med Kommunedata om levering af KMD FAS er underskrevet. Der skal afholdes et 
startmøde om, hvilke data der skal konverteres fra Columbus til Kommunedata. Konvertering skal 
ske manuelt i Teknisk Afdeling. Maskinel konvertering er ikke mulig, da Columbus krypterer deres 
data, d.v.s. data ligger spredt i en række tabeller, og nøglen til hvilke data der hører sammen, er ikke 
tilgængelig.

Når oprydning efter afregningen er slut, konverteres måleraflæsningerne, således at selvaflæsningen 
den 1. september 2000 kan ske fra Kommunedata. Økonomiske data kan først konverteres efter 
afregning af 2. rate i juli 2000.

Der forestår således et meget stor arbejde med oprydning og konvertering af data. 

FÆLLESFORVALTNINGEN DEN 13, MARTS 2000:

Til orientering. Videresendes til Økonomiudvalgets og Byrådets oritentering.
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Beslutning:

Udvalget tog orienteringen til efterretning.

Møde i OK den 10-04-2000

Beslutning:

dr. nr.: ___
Besvaret:___.
Sagen til: 7}> /



Jægerspris Kommune
Økonomiudvalget

Side 30

Punkt 70

Møde TMU d. 23-03-2000

Jøurnalnr. BM-00.16P15 Sagsid: 12416 Sagsbehandler: MB/TF Fmd. init.

Samarbejde på kloakområdet - Bycirkel

Økonomi:

Sagsfremstilling:

I forlængelse af punktet vedrørende bycirkel-samarbejdet på forrige TMU-møde følger her en 
orientering,

I bycirkelsamarbejdet deltager de 7 kommuner: Ballerup, Stenløse, Ølstykke, Slangerup, 
Frederikssund, Skibby og Jægerspris. Der er i sommeren 1999 nedsat 3 tværkommunale 
arbejdsgrupper i Bycirklen - arbejdsgrupperne beskrives kort nedenfor.

1) Arbejdsgruppe omkring kloaksanering:
Gruppen undersøger muligheder for i fællesskab at udbyde TV-inspektion af kloakledninger og/eller 
renovering af kloakledninger for evt. at få økonomiske fordele ved at udbyde større arbejder. Det 
undersøges endvidere, om kommunerne med fordel kan indkøbe materialer i fællesskab 
(ledningsgods, kloakdæksler m.m.).

2) Arbejdsgruppe omkring spildevand i det åbne land:
Gruppen undersøger muligheder for fælles udbud af opgaver i forbindelse med indarbejdelse af 
spildevandsrensning i det åbne land i kommunernes spildevandsplaner. F.eks. registrering af 
enkeltejendommenes nuværende afløbsforhold og revision af spildevandsplanen.

3) Arbejdsgruppe for fælles indkøb m.m.
Gruppen undersøger muligheder for fælles indkøb (polymer m.m.). Endvidere er gruppen ved at 
opbygge database over, hvilket grej de enkelte kommuners renseanlæg er i besiddelse af, så de kan 
låne af hinanden i akutsituationer. Endelig opstilles et fælles paradigma for grønt regnskab.

Arbejdsgrupper og kommunernes tekniske chefer mødes til stormøder med jævne mellemrum for at 
koordinere arbejdet og lave fælles overordnede aftaler. Firmaet COWI er rådgiver på projektet og 
skal analysere mulige samarbejdsmodeller mellem kommunerne.

De tekniske chefer vurderede på deres seneste møde i slutningen af februar, at det ikke vil være 
hensigtsmæssigt med en egentlig selskabsdannelse allerede fra projektets start. Istedet stiles mod 
følgende model:
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I opstarten parkeres samarbejdet i én af bycirkel-kommunerne. Der ansættes en projektmedarbejder 
til at varetage koordinations- og sekretariatsfunktionenen. Desuden skal projektmedarbejderen 
analysere de interne og eksterne muligheder for opgaveløsning, samt at udvikle samarbejdet med 
henblik på ressource og kvalitetsoptimering. Arbejdet følges af en styregruppe bestående af de 
tekniske chefer og en bestyrelse bestående af politikere, formentlig udvalgsformændene.

Indenfor en horisont på 1 - 2 år samles de administrative medarbejdere i et egentligt samarbejde. En 
sådan tidshorisont kan give mulighed for, at også andre arbejdsområder kan komme med i 
samarbejdet. På et senere tidspunkt skal der udarbejdes et beslutningsgrundlag for en 
selskabsdannelse efter en model, der aftales til den tid.

Der er på nuværende tidspunkt ingen planer om fælles takster. Der skal derfor føres regnskab 
overfor hver af interessentkommunerne.

På chefmødet blev man enige om, at ovenstående idé til samarbejdsmodel skal analyseres nærmere 
af COWI. Det vil ske i nærmeste fremtid.

FÆLLESFORVALTNINGEN DEN 13. MARTS 2000;

Til orientering og eventuelle bemærkninger. Videresendes til Økonomiudvalget og Byrådets 
orientering og eventuelle bemærkninger.

Beslutning:

Udvalget tog orienteringen til efterretning.

Møde i OK den 10-04-2000

Sagen tik / & /
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Punkt 71

Møde SBK d. 28-03-2000

Journalnr. BM-16.08.04S29 Sagsid: 14091 Sagsbehandler: KUK/SU Fmd. init.

Regulering af takster i Spisestedet, De Tre Ege

Økonomi:

Bilag: Forslag til priser for Spisestedets brugere, der betaler kontant.

Sagsfremstilling:

Med budget 2000 blev det vedtaget, at madpriser i Spisestedet skulle justeres for at opnå en 
merindtægt på 50.000 kr.

Når beregningen af kostpriser for plejehjemmets beboere og brugere af madudbringningen er 
afsluttet, vil betalingen blive reguleret via pensionen.

Da der ikke er mulighed for at regulere madpriser med tilbagevirkende kraft i forhold til de brugere, 
der betaler kontant (pensionister udefra, gæster og ansatte), har økonomaen i Sundhedsafdelingen 
udarbejdet forslag til priser for disse brugere.

Økonomisk afdeling den 16. marts 2000
Der er i budgettet afsat en indtægt på kr. 230.100 for spisestedet.

Fællesforvaltningen den 15. marts 2000
Det indstilles, at SBK udvalget anbefaler taksterne overfor økonomiudvalg og byråd.

Beslutning:

Udvalget anbefalede takstændringen til økonomiudvalgets og byrådets godkendelse.

Møde i OK den 10-04-2000 

Beslutnine:

A v . n v

-  2 ^000  _
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Punkt 72

Møde SBK d. 28-03-2000

Journalnr. BM-16.09.00P24 Sagsid: 14090 Sagsbehandler: KUK/SU Fmd. init.

Ældrerådet forelægger udkast til vedtægter for Brugerrådet og husorden for 
Mødestedet i Hermon

Økonomi:

Bilag: Henvendelse fra Ældrerådet v. Jørgen Christensen (i sagen).
Udkast til vedtægter for Brugerrådet og husorden for Mødestedet i “Hermon”.

Sagsfremstilling:

Ældrerådet forelægger udkast til husorden for Mødestedet i “Hermon” og vedtægter for Brugerrådet, 
der skal forestå administration af Mødestedet.

Ældrerådet beder om udvalgets eventuelle ændringsforslag og godkendelse.

Vedtægter og husregler vil blive evalueret efter et år.

Fællesforvaltningen den 15. marts 2000
Det indstilles, at vedtægter og husorden anbefales overfor økonomiudvalg og byråd.

Beslutning:

Udvalget anbefalede vedtægterne til økonomiudvalgets og byrådets godkendelse.

Møde i OK den 10-04-2000 

Beslutning:

Besvaret; _ _ _ _  
Sagen til;
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Punkt 73

Møde SBK d. 28-03-2000

Journalnr. BM-16.07.01100 Sagsid: 14092 Sagsbehandler: KUK/SU Fmd. init.

Visitation til beskyttede boliger

Økonomi:

Bilag: Brev til borgere, der står på venteliste til ældreboliger

Sagsfremstilling:

Ud fra status dags dato vil der pr. 15. april 2000 være 9 ledige beskyttede boliger på Parkvej og 
ingen ansøgere, der opfylder kriterierne for visitation til beskyttede boliger.

For at undgå tomme boliger vil borgere, der står på venteliste til en ældrebolig, få mulighed for at 
søge en beskyttet bolig. Visitationsudvalget kan dispensere fra de kriterier, der normalt gælder, men 
tildelingen vil fortsat ske på baggrund af en helhedsvurdering af borgerens situation.

Fællesforvaltningen den 16. marts 2000
Forelægges til orientering for SBK udvalg, økonomiudvalg og byråd.

Beslutning:

Udvalget videresendte orienteringen til økonomiudvalg og byråd. Sagen opdateres inden 
forelæggelsen.

Fællesforvaltningen den 30. marts 2000.

Pr. dags dato er der 7 ledige boliger på Parkvej.
4 borgere, der står på venteliste til ældrebolig, har returneret ansøgning til en beskyttet bolig. Fristen 
for tilbagemelding udløber d. 31. marts 2000.

Møde i OK den 10-04-2000

Beslutning:



Jægerspris Kommune 
Økon omiudvalget

Side 35

Punkt 74

Møde SBK d. 28-03-2000

Journalnr. BM-00.01002 Sagsid: 14087 Sagsbehandler: BN/SKO Fmd. init.

Budgetanalyse af Ungdomsskolen og Ungdomsklubben

Økonomi:

Bilag: Budgetanalysen
Udtalelse af 2. februar fra Ungdomsskolebestyrelsen

Sagsfremstilling:

Forvaltningen har nedsat en arbejdsgruppe til at foretage en budgetanalyse af Jægerspris 
Ungdomsskole og Ungdomsklub.

I beskrivelsen indgår* udarbejdelse af en række kommunale nøgletal til beskrivelse af områderne, der 
vil kunne anvendes i det fremtidige arbejde med at følge og beslutte omkring serviceudviklingen. 
Der har været forsøgt at drage sammenligninger med andre kommuner, men forskelligheden er for 
stor til, at det vil kunne anvendes.

Analysegruppen har* beskæftiget sig med den to-delte styreform af ungdomsskole og ungdomsklub. 
Det er usædvanligt, at kommuner har disse tilbud på unge-området opsplittet i to adskilte enheder. I 
Jægerspris er der historiske grunde hertil, og det må tilføjes, at der er et flot samarbejde mellem de 
to enheder.

Set i lyset af kommende opgaver på unge-området med bl.a udbygning af SSP-arbejdet i kommunen 
og dagtilbud til unge med svære skole- og sociale vanskeligheder, har analysegruppen vurderet det 
hensigtsmæssigt at foreslå en samling af området med følgende anbefaling:

Det anbefales, at det vil være hensigtsmæssigt, at samle ledelsen af ungdomsskole- og 
ungdomsklubtilbuddene på én ledelse. Ungdomsskolebestyrelsen bør samtidig tillægges de 
opgaver  ̂der hører med til ungdomsklubtilbuddeney som beskrevet i Lov om Social Service.

Styringen af den samlede ungdomsskole-/ klubvirksomhed henlægges herved til ungdomsskolens 
bestyrelse, der udvides med repræsentanter for forældre, klubmedarbejdere og flere unge.

Det er analysegruppens opfattelse, at en sammenlægning af ungdomsskolen og ungdomsklubben 
vil indebære en række fordele, bl.a.:
• Mere helhedsrettet, målrettet og effektiv anvendelse af de samlede ressourcer på unge-området.
• Klar ansvarsplacering på ledelse og bestyrelse for det samlede område.
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• Mindre personafhængighed af, hvorledes samarbejdsforholdet mellem to selvstændige ledere til 
enhver tid måtte være.

• Ungdomsskoleinspektør og souschef indgår i et ledelsesteam for området, og mødevirksomheden 
vil blive lettere, da de begge organisatorisk og fysisk holder til samme sted.

Analysegruppen har drøftet vigtigheden af fortsat at sikre fordelene ved det nuværende system, 
såfremt der besluttes en sammenlægning, bl.a..
• En sikring af, at leder og souschef hver for sig har de nødvendige faglige kvalifikationer som et 

ledelsesteam til at sikre ledelse af såvel skole- som klubtilbud.
* At ungdomsskole/ungdomsklub fortsat kan råde over lokaler på Femhøj i fornødent omfang - 

indtil der findes mulighed for en samlet tilfredsstillende lokalemæssig løsning for området.
• At der kan samarbejdes personalemæssigt med bl.a. fritids- og juniorklubbeme med fælles 

ansættelse i visse tilfælde, således at ungdomsklubben fortsat kan råde over kvalificerede 
pædagoger.

• Afholdelse af fællesmøder på lederniveau mellem ungdomsskole/-klub og de 3 fritidsklubber for 
at koordinere og sikre sammenhæng og helhed i arbejdet med de unge.

Såfremt analysegruppens forslag tiltrædes, skal der udarbejdes en konkret beskrivelse af en ny 
samlet organisation af ungdomsskole og ungdomsklub -  herunder budget -  til politisk stillingtagen 
og godkendelse.

Analysegruppen har desuden drøftet problemerne med egnede lokaler til ungdomsskole/ungdoms
klub og har følgende anbefaling:

Analysegruppen anbefaler, at der i den kommende planlægning for børn- og ungeområdet bliver 
set på mulighederne for at sikre mere hensigtsmæssige lokalemæssige rammer for den fælles 
ungdomsskolef-klubvirksomh ed.
I denne forbindelse vil det kunne overvejes, hvorvidt skolevæsenets 10. klasse-tilbud med fordel 
kunne indgå.
Der skal peges på, at de kommende års faldende børnetal og de kommende ændringer på 
fritidshjemsområdet, måske vil kunne skabe overskydende lokalekapacitet.

Ungdomsskot ebestyrelsen har behandlet analyserapporten på et ekstraordinært bestyrelsesmøde, og i 
vedlagte udtalelse tilkendegiver de, at de bakker begge forslag op.

Økonomisk afdeling den 16, marts 2000
Såfremt analysegruppens anbefalinger følges skal der udarbejdes en opfølgning på budgettet evt. 
med normbudgettering.

Fællesforvaltningen den 9. marts 2000.
Analyserapporten fremlægges til drøftelse for udvalget.
Forvaltningen indstiller, at analysegruppens to anbefalinger følges.

Beslutning:

Udvalget anbefalede analysen til økonomiudvalgets og byrådets godkendelse.
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Forvaltningen den 4. april 2000.

I forbindelse med en eventuel godkendelse af analysegruppens forslag om sammenlægning af 
ungdomsklubben og ungdomskolen vil der skulle udarbejdes et konkret forslag for beski'ivelse af 
den nye samlede organisation. Dette vil bl.a. omfatte en beskrivelse af faglige retningslinier, 
vedtægter for bestyrelsen og forslag til samlet budget.
Det samlede forslag for dette vil efterfølgende blive forelagt til politisk stillingtagen.

Møde i OK den 10-04-2000

Beslutning:

-UidnoJ^clrd ,æ8>|3
cmluJCbo r\jjud4WL
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dr. nr.:_____
Besvaret: _____ 
Sagen til:. 2 ^ /
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Punkt 75

Møde SBK d. 28-03-2000

Journalnr. BM-16.15.01004 Sagsid: 14099 Sagsbehandler: EN/RP Fmd. init.

Omfordeling af budgetmidler i Bofællesskabet Egeparken

Økonomi:

Bilag: Ansøgning af 24.2.2000 fra Ulla Bang fvedlagt i sagen].

Sagsfremstilling:

Daglig leder fra Bofællesskabet Egeparken, ansøger i skrivelse af 24.2.2000 om tilladelse til at 
overflytte i alt kr. 30.000 fra vikarkonto til konti for hhv.

Beboeraktiviteter kr. 20.000.
Tjenestekørsel kr. 3.000.
Entreprenør- og håndværksydelser kr. 7.000.

Der gøres opmærksom på, at budgettet ikke har været ændret siden 1988.

Når budgettet har kunnet holde, skyldes det overskud fra tidligere år. Pr. 1 januar 1999 var 
overskuddet kr. 19.200, Overskuddet pr. 1. januar 2000 udgør kr. 22.600.

Det vil således ikke være muligt at videreføre eksisterende aktiviteter som beskrevet af Ulla Bang.

Ifølge bugettet er der alene afsat kr. 3.800 til beboeraktiviteter og kr. 0 til hhv. tjenestekørsel, 
entreprenør- og håndværkerudgifter.

Økonomisk afdeling den 8.3.2000

På vikarkontoen er der i år 2000 afsat kr, 102.600. Forbruget i regnskabsår 1999 var på kr. 37.700. 
Vikarkontoen er udenfor den decentrale ramme. De konti der søges overført til er indenfor den 
decentrale ramme.

Fællesforvaltningen den 2.3.2000

Det indstilles til SBK-udvalget at imødekomme ansøgningen om overførsel af kr. 30.000 fra 
vikarkontoeen til de tre nævnte konti som ansøgt.
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Beslutning:

Udvalget godkendte indstillingen og anmodede om at ændringen fortsættes i budget 2001. 

Møde i OK den 10-04-2000 

Beslutning:

&Bo<-

dr.
Basvaret:..
Sagen til: ^3 /^
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Punkt 76

Møde SBK d. 28-03-2000

Journalnr. BM-16.16.10S49 Sagsid: 14100 Sagsbehandler: PH/RP Fmd. init.

Personligt tillæg til medicin efter sygesikringslovens nye regler for 
medicintilskud pr. 1.3.2000

Økonomi:

Bilag: Regneeksempel.

Sagsfremstilling:

Sygesikringen har hidtil ydet henholdsvis 50% og 75% tilskud til de enkelte lægemidler, uden 
hensyn til den enkelte patients årlige udgift til køb af lægemidler.

Fra 1.3.2000 ændres reglerne, så sygesikringens tilskud målrettes mod patienter med et stort behov 
for lægemidler. Som det fremgår nedenfor øges sygesikringens tilskud gradvist i forhold til 
patientens medicinudgift indenfor en 12-måneders periode

• der ydes ikke tilskud, hvis den samlede udgift til tilskudsberettigede lægemidler ikke overstiger 
kr. 500 indenfor 12 måneder,

• tilskud udgør 50% af den del af udgiften, der ligger mellem 500 kr. og 1.200 kr.,
• tilskud udgør 75% af udgiften mellem 1.200 kr. og 2.800 kr., og
• til udgifter, der overstiger kr. 2.800 kr., ydes et tilskud på 85%.

Pensionister med en likvid formue under henholdsvis 20.000 / 30.000 for enlige og gifte har hidtil 
modtaget personligt tillæg til medicin med 60 % af udgiften, efter sygesikringens tilskud.

Ved de nye regler pr. 1.3.2000 indføres en årlig egenbetaling på kr. 500, før sygesikringen yder 
tilskud. Socialministeren og Sundhedsministeren har i forbindelse hermed præciseret, at personligt 
tillæg til pensionisters medicinudgifter forventes videreført uændret. Det er således ikke lovligt for 
kommunerne at kræve, at pensionisterne under alle omstændigheder selv skal afholde de første 500 
kr, af den årlige udgift til medicin før der ydes personligt tillæg.

Vedlagte regneeksempel viser kommunens udgift til personligt tillæg efter de gamle og de nye 
regler. Det skal dog understreges, at eksemplet er svært at bruge i en større sammenhæng, da der er 
mange faktorer der påvirker resultatet, fx.

• hvordan har pensionisternes medicinforbrug før 1.3.00 været delt mellem afsnit I og II medicin
• hvor stort er den enkeltes medicinforbrug.
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Der er p.t. 350 pensionister, som modtager personligt tillæg til medicin.
Der blev i 1999 ydet kr. 434.700 i personligt tillæg til medicin, heraf yder staten 50 % refusion.

Afdelingen vil løbende følge med i udgiftsudviklingen til medicin, og vil inden 
budgetforhandlingerne udarbejde oplæg om behovet for yderligere opstramning i reglerne for 
personlige tillæg.
P.t. kan det ikke vurderes hvorvidt de ændrede sygesikringsregler vil betyde en merudgift for 
kommunen.

Fællesforvaltningen den 20. marts 2000

Fællesforvaltningen indstiller, at der fortsat ydes personligt tillæg med 60% af udgiften til alle 
tilskudsberettigede lægemidler, således også for de først 500 kr. i 12-måneders perioden.

Beslutning:

Udvalget anbefalede indstillingen til økonomiudvalgets og byrådets godkendelse.

Møde i OK den 10-04-2000

Sliuesi til: 'b y
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Punkt 77

Møde SBK d. 28-03-2000

Journalnr. BM-16.15.01 Sagsid: 13304 Sagsbehandler: PH/RP Fmd. init.

Være-aktivitetssted for sindslidende i Jægerspris Kommune

Økonomi: 30.000 kr.

Sagsfremstilling:

Afdelingen skal herved søge om udvalgets godkendelse på, at der afsættes 20.000 kr. til 
istandsættelse af ejendommen på Askevej/Møllevej samt 10.000 kr. til indretning, herunder køb af 
brugte møbler samt køkkenservice eet.

Vedligeholdelseskontoen på Askevej/Møllevej er opgjort til 8.000 kr., og teknisk afdeling har 
skønnet en nødvendig istandsættelse til 25- 30.000 kr. Udgiften til istandsættelsen kan således ikke 
afholdes af vedligeholdelseskontoen.

Det samlede beløb på 30.000 kr. foreslås finansieret indenfor afdelingens budgetramme. 

Økonomisk afdeling den 23.niarts 2000 

Ingen bemærkninger.

Fællesforvaltningen den 23. marts 2000

Udvalget bedes tage stilling til ansøgningen.

Beslutning:

Udvalget anbefalede indstillingen til økonomiudvalgets og byrådets godkendelse.

Møde i OK den 10-04-2000 

Beslutnins:

Jr. nr.: __
paavarst'.
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Punkt 78

Møde SBK d. 28-03-2000

Journalnr. BM-00.01A06 Sagsid: 12586 Sagsbehandler: AE/RP Fmd. init.

Fælles Koordinationsudvalg mellem Freund, Stenløse, Slangerup og Jægerspris

Økonomi: Det samlede Budget 2000 for koordinationsudvalget udgør kr. 2.022.900.

Bilag:

1. Handlings/arbejdsplan for Det fælleskommunale Koordinationsudvalg af 26. januar 2000.
2. Handleplan for Formidlingscenter Vest - for et rummeligt arbejdsmarked-.
3. Budgetforslag 2000.

Sagsfremstilling:

Efter styrelsesvedtægten og forretningsorden’s § 8 skal Det fælleskommunale Koordinationsudvalg 
udarbejde forslag til handleplan og budget for det kommende år og fremsende det til aftalekommu
nernes godkendelse.

På en temadag den 17. december på Græstedgård udarbejdede Koordinationsudvalget en handleplan 
for år 2000, hvor udvalget som den væsentlige ændring formulerede følgende ny vision og mission:

Mission:

Koordinationsudvalget skal gennem dialog og koordinering styrke borgernes muligheder for at 
bruge egne ressourcer på arbejdsmarkedet, samt gøre det klart og attraktivt for virksomhederne at 
skabe rummelige arbejdspladser.

Vision:

Den enkelte borger og virksomhed oplever, at det koordinerende samarbejde medføre en høj grad 
af muligheder for fastholdelse og tilbagevenden til arbejdsmarkedet. ”

Herudover har udvalget formuleret mål, resultater og tiltag, som er den overordnede ramme for 
Formidlingscenter Vest, der skal føre opgaven ud i livet.

For Formidlingscenter er der samtidig udarbejdet en handleplan, der beskriver en række tiltag som 
eksempelvis:

^Strategi for virksomhedskontakt
^Etablering af socialt partnerskab med private og offentlige virksomheder 
^Informationsmøder for modtager af sygedagpenge
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^Udarbejdelse af sygedagpengeprofil 
^Etniske minoriteters integration på arbejdsmarkedet 
^Integration af sindslidende på arbejdsmarkedet 

Ovenstående er blot et udpluk fra Formidlingscentret Vest’s handleplan.

Endeligt er der udarbejdet et budget for Koordinationsudvalget med en omsætning på ca. 2,0 mill. 
ki'., hvor der i budgettet er afsat midler til at igangsætte projekter og lokale tiltag med 0,55 mill. kr.

Koordinationsudvalget har behandlet såvel handleplanen som budgettet på møderne henholdsvis 
den 17. januar og 29. februar d.å., og udvalget anbefaler dem i enighed for kommunalbestyrelserne i 
de 5 deltagende kommuner.

Økonomisk afdeling den 7. marts 2000
Ud af koordinationsudvalgets samlede budget på kr. 2.022.900,- andrager Jægerspris kommunes 
andel kr. 264.000,-

Fællesforvaltningen den 1. marts 2000

Forvaltningen indstiller såvel handleplanerne som budgettet til godkendelse for SBK-udvalget og 
byrådet.

Beslutning:

Udvalget anbefalede plan samt budget til økonomiudvalgets og byrådets godkendelse.

Møde i OK den 10-04-2000

Beslutning:

dr. nr.: „  
Besvaret1. 
Sagen tU:
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Punkt 79

MødeSBK d. 28-03-2000

Journalnr. BM-00.10.00P21 Sagsid: 13415 Sagsbehandler: EN/KH

Etableringshjælp ved varig boligplacering

Fmd. init.

Økonomi:

Bilag:

Instruks vedr. etableringshjælp ved varig boligplacering. § 35 
Instruks vedr, tandbehandling og briller ved varig boligplacering § 36

Sagsfremstilling:

I henhold til Integrationslovens § 35 og § 36 kan kommunalbestyrelsen yde udlændinge hjælp til 
rimeligt begrundede enkeltudgifter, såfremt den pågældendes egen afholdelse af udgifterne i 
afgørende grad vil vanskeliggøre den pågældendes og dennes families muligheder for at klare sig 
selv i fremtiden.

Da der pr. 1.2.2000 er sket ændringer i integrationsloven, som indebærer at introduktionsydelsen 
hæves til samme niveau som for kontanthjælpsmodtagere mener vi, der er grundlag for at revidere 
instiuksen af 9.9.1999 vedrørende etableringshjælp ved varig boligplacering.

Instruksen er fortsat udarbejdet, så den er medvirkende til, at udlændingen får et rimeligt 
udgangspunkt for at få sin hverdag til at fungere og derved få mulighed for en bedre integration.

Økonomisk afdeling den 29.2.2000

Der ydes 100 % statsrefusion på udgifter ydet iht. ITL §§ 35 og 36.

Fællesforvaltningen den 29.2,2000

Det indstilles, at instruks vedr. etableringshjælp samt instruks vedr. hjælp til tandbehandling og 
briller anbefales til godkendelse af ØK og Byråd.

Beslutning:

Udvalget anbefalede indstillingen til økonomiudvalgets og byrådets godkendelse.



Jægerspris Kommune
Økon omiudvalget

Side 46

Møde i OK den 10-04-2000

J r .  n r : ,  
B e sv a re t;  

S a g e n  til:
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Punkt 80

MødeSBK d. 28-03-2000

Journalnr. BM-16.18.10P05 Sagsid: 14102 Sagsbehandler: PH/RP Fmd. init.

Sundhedsredegørelse 2000 - 2004

Økonomi:

Bilag: Sundhedsredegørelse 2000 - 2004 - udsendes med dagsorden

Sagsfremstilling:

Efter lovgivningen skal kommunerne hvert 4. år udarbejde en sundhedsredegørelse. 
Sundhedsredegøreisen skal være Frederiksborg amt i hænde med udgangen af marts måned, og 
indgår som et bidrag til amtets planlægning af det sundhedsforebyggende arbejde.

Første gang, der blev udarbejdet en sundhedsredegørelse i Jægerspris kommune, var i 1996.

Sundhedsredegøreisen er opdelt i 3 dele: En generel redegørelse, svar på spørgsmålene om 
fællestemaerne udmeldt af Sundhedspolitisk Forum samt en sektorspecifik redegørelse, der 
beskriver de enkelte områders kommunale serviceniveau og fremtidsvisioner.

De udmeldte temaer fra Sundhedspolitisk Forum er følgende:

• Akutstuer
• Børn og unge
• Det gode udskrivningsforløb
• Demens
• Genoptræning
• Svangerskabshygiejne og fødselshjælp

Herudover er sundhedsredegøreisen udarbejdet på grundlag af befolkningsprognosen for 1998 - 
2012, ligesom embedslægens rapport om sundhedsforholdene (sundhedsdataer) i Jægerspris 
kommune samt fortolkninger/overvejelser om den forebyggende sundhedindsats indgår i 
sundhedsredegøreisen.

Sundhedsredegøreisen er udarbejdet med indput fra kommunens forskellige sektorer, og en 
redaktionsgruppen har behandlet de indkomne tekster og foretaget redaktionelle ændringer, så 
sundheds
planen fremståi' som det nuværende slutprodukt.
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Fællesforvaltningen den 16. marts 2000

Sundhedsredegøreisen fremlægges til godkendelse for SBK-udvalget samt byrådet.

Beslutning:

Udvalget anbefalede redegørelsen til økonomiudvalgets og byrådets godkendelse.

Møde i OK den 10-04-2000

Saøsn tir. J & /
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Møde SBK d. 28-03-2000

Journalnr, BM-18.17S08 Sagsid: 12876 Sagsbehandler: PH/SEK Fmd. init.

Produktionsskolen Over Broen - Årsregnskab

Økonomi:

Bilag:
Årsregnskab 1999 fra produktionsskolen samt Kommunernes Revisionsafdelings afsluttende 
protokolat - vedlagt sagen.

Sagsfremstilling:

Bestyrelsen på produktionsskolen behandlede mandag den 28. februar 2000 årsregnskabet for 1999, 
og efter en kort gennemgang fra forstanderen/revisionen godkendtes regnskabet.

Fra forstanderes beretning til regnskabet 1999 kan man udlede følgende:

“ Produktionsskolen startede året med et likviditetsunderskud på ca. 400.000 kr,, idet renoveringen 
af skolen er en stor opgave, der endnu ikke er afsluttet. Målet for 1999 har derfor været at nedbringe 
likviditetsunderskuddet.

Den udmeldte kvote på ca. 45 årselever medførte en yderligere stramning af økonomien end det 
forventede årselevtal på 50 årselever. Sammenlagt må det konstateres, at skolen i 1999 har 
indhentede likviditetsunderskuddet, samtidig med at skolen blev bygget/renoveret. Uheldigvis var 
skolens kloaker stærk kritisabel, hvorfor en udskiftning var nødvendig. Den samlede regning er på 
ca, 600.000 kr., som skolen nu skylder Skibby kommune.

Revisionen har i deres afsluttende beretning meddelt, at den samlede revision af skolens forhold 
ikke har givet anledning til bemærkninger. Revisionen har dog overfor bestyrelsen anbefalet, at 
skolen nedjusterer istandsættelsen af bygningerne indtil en klaring af kommunegaranti foreligger, 
hvorefter der kan optages realkreditlån i bygningerne.

Det samlede elevtal var i 1999 på 46,707 årselever, og der har været 170 elever indskrevet på 
skolen. Jægerspris kommune har i 1999 haft 15,596 årselever og 48 elever har deltaget i 
produktionsskolens tilbud hen over året.

For så vidt angår fremtiden forventes der med faldne ungdomsårgange en justering af 
elevgrundlaget, og for budget 2000 tager skolen udgangspunkt i 40 årselever. Skolen har samtidig 
nye tiltag på vej, idet et nyt projekt støttet af Helsefonden med emnet “Kvinder, tekstil og
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teknologi” forventes startet op pr. 1. april 2000. Tilsvarende foreligger der i udkast et andet projekt 
“Ung mor”, der skal støtte unge mødre i at komme ud af kontanthjælp til arbejdsmarkedet.”

Økonomisk afdeling den 29. februar 2000
Udbetalt tilskud til produktionsskolen i Skibby kr. 250.000 i 1999

Fællesforvaltningen den 29. februar 2000

Sagen medtages til orientering for udvalget samt godkendelse af årsregnskabet for 1999.

Beslutning:

Udvalget anbefalede regnskabet til økonomiudvalgets og byrådets godkendelse.
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Møde OK d. 10-04-2000

Journalnr. BM-25.25.04 Sagsid: 14182 Sagsbehandler: JH/SK Fmd. init.

Selskabsligning: Beretning for perioden 1.10 1998 til 31.12.1999

Økonomi:

Bilag: Beretning

Sagsfremstilling:

Ifølge indgået aftale om selskabsligning med Stenløse, Fr-sund og Skibby Kommuner, skal 
beretningen for arbejdet forelægges de respektive Byråd til godkendelse.

Beretningen for perioden 1.10.98 til 31.12.99 er modtaget fra Stenløse Kommune.

Målene er nået.

Fællesforvaltningen indstiller, at beretningen godkendes.

Beslutning:
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Møde i OK d. 10-04-2000

Journalnr. BM-00.01A01 Sagsid: 9441 

Meddelelser fra:

Sagsbehandler: BD/CG Fmd. init.

Økonomi:

Sagsfremstilling:

a. Formanden

b. Øvrige medlemmer

c. Kommunaldirektør

Beslutning:


